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1. Από τη μελέτη του φακέλου της υπόθεσης προκύπτει ότι η ελληνική πλευρά 

παρουσιάζεται αδύναμη στη διαχείριση του προγράμματος «Εθνικό Κτηματολόγιο».

2. Από τα προβλήματα που τίθενται, δύο είναι τα σημαντικότερα:

α) Η μη έγκαιρη αναθεώρηση του φυσικού και οικονομικού αντικειμένου του 

προγράμματος, παρά το γεγονός ότι από την εφαρμογή των πιλοτικών προγραμμάτων 

κατέστη σαφής η ανάγκη αναπροσαρμογής τους στα νέα δεδομένα, και 

β) Η επέκταση μεγάλου αριθμού συμβάσεων μελετητών με απευθείας ανάθεση κατά 

παραβίαση της Οδηγίας 92/50. Σχετικές αιτιάσεις έχουν προβάλει τόσο η αρμόδια 

διεύθυνση όσο και ο Επίτροπος Barnier με τεκμηριωμένο τρόπο.

3. Ως προς το πρώτο ζήτημα η Διεύθυνση έχει προτείνει διευθέτηση, η οποία 

πάντως υπό οποιαδήποτε των δύο εκδοχών θα οδηγήσει στον καταλογισμό σημαντικού 

ποσού εις βάρος της Ελλάδας (20 - 15 δις δραχμές). Βάση της δεύτερης εκδοχής της 

πρότασης είναι η εκ των ενόντων αναθεώρηση του προγράμματος. Η αποδοχή της λύσης 

αυτής θα επέτρεπε την εξακολούθηση της χρηματοδότησης του Εθνικού Κτηματολογίου 

από το Γ ' Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.

3. Το ζήτημα του καταλογισμού ποσού για την επέκταση των συμβάσεων έχει 

τεθεί με πολύ γενικούς, προς το παρόν, όρους. Αν η αντιπαράθεση συνεχισθεί, η 

Διεύθυνση θα εκθέσει την επιχειρηματολογία της και θα ζητήσει τον καταλογισμό σε 

βάρος της Κυβέρνησης ενός σημαντικού ποσού. Η εκτίμησή του είναι δύσκολη, δεν 

αποκλείεται όμως να οδηγήσει στην επιστροφή 30 - 40 δις δραχμών.

4. Είναι προφανές ενόψει τούτων ότι η ελληνική θέση είναι εξαιρετικά δυσχερής, 

άνκαι η Επιτροπή δεν είναι άμοιρη ευθύνης. Γι’ αυτό το λόγο πρέπει να αναζητηθεί μία 

συμβιβαστική λύση, η οποία αφενός θα περιορίσει δραστικά το καταλογιστέο ποσό και 

αφετέρου θα επιτρέψει τη συνέχιση της χρηματοδότησης του Εθνικού Κτηματολογίου 

στο πλαίσιο του Γ ' ΚΠΣ.



5. Ενόψει της επίσκεψης του Barnier πρέπει να αναζητηθεί διαφορετικός τρόπος 

προσέγγισης του όλου ζητήματος και να αλλάξει η στάση που επιδεικνύει το ΥΠΕΧΩΔΕ, 

επικαλούμενο ιδίως τη συνυπευθυνότητα για όλες τις δυσλειτουργίες του προγράμματος. 

Σύμφωνα με όλες τις ενδείξεις, τούτο θα διευκόλυνε την απεμπλοκή του ζητήματος και 

την επίλυσή του με τρόπο που συμφέρει τελικά την Ελλάδα.

6. Εια το σκοπό αυτό θα ήταν ορθότερο να προηγηθεί μία συζήτηση του 

Υπουργού ΠΕΧΩΔΕ με τον Barnier για την διευκρίνιση των όρων που θα ήταν κοινά 

αποδεκτοί για την αντιμετώπιση του προβλήματος σε νέα βάση. Συγκεκριμένα, ο 

ΥΠΕΧΩΔΕ πρέπει να προσανατολισθεί προς μία συναινετική λύση με την εκ των 

ενόντων αναθεώρηση του προγράμματος και την αναδιοργάνωση της Εταιρείας «Εθνικό 

Κτηματολόγιο» και του ομώνυμου προγράμματος στο πλαίσιο του Γ ' ΚΠΣ με την 

υποστήριξη της Επιτροπής. Στη συνέχεια θα ακολουθήσει σε δεύτερο βαθμό σχετική 

συζήτηση και συμφωνία του Πρωθυπουργού με τον Barnier.

7. Η μεθόδευση αυτή έχει ως βασικό πλεονέκτημα να μη δοθεί ιδιαίτερο βάρος 

στη συνάντηση Πρωθυπουργού - Barnier για το Εθνικό Κτηματολόγιο και να 

επικεντρωθεί το ενδιαφέρον της στο κλείσιμο του Β' ΚΠΣ και την καλύτερη οργάνωση 

και προώθηση του Γ ' ΚΠΣ.

8. Η απαρχή ποινικοποίησης της υπόθεσης για ζητήματα ενδεχομένως άσχετα για 

τη διαχείριση του Β ' Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης δεν αποκλείεται να δυσχεράνει την 

αναζήτηση λύσης. Γι’ αυτό πρέπει από την αρχή να καταβληθεί προσπάθεια 

αποσύνδεσής τους.
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